
 
 
 

 

Nový rok a roční výhled

Tak jsme se opět přehoupli do nového roku. Ještě se však na krátkou chvíli poohlédneme do roku minulého, který byl 

pro celou Českou republiku významný. V prvním měsíci podruhé vyhrál prezidentské volby Miloš Zeman a v březnu 

byl inaugurován do druhého funkčního období. Od 1. do 7. července se v Praze konal 16. všesokolský slet 

připomínající 100. výročí vzniku Československa. 5. a 6. října proběhlo první kolo voleb do Senátu Parlamentu České 

republiky a volby do zastupitelstev obcí v Česku. 28. října proběhly oslavy 100 let od vzniku Československa. 

Jaké výročí nás čeká letos? Češi si připomenou 30. výročí Sametové revoluce, 15 let od vstupu do Evropské unie, 50 

let od upálení Jana Palacha, 80 let od okupace naší země nacistickým Německem a začátku druhé světové války a 

600. výročí úmrtí českého a římského krále Václava IV., ke kterému chystá Pražský hrad výstavu. 

A co nás čeká v obci? No, práce tu je mnoho. Některá je potřeba však udělat přednostně. Dne 7. 1. 2019 se od 16:00 

sešlo zastupitelstvo obce v neveřejné pracovní schůzce, kde se plánoval Strategický plán obce 2019+. Tento 

dokument je zatím rozpracovaný a ještě není schválený na veřejném zastupitelstvu, ale můžeme zde uvést, jaké jsou 

plány alespoň pro tento rok. Na pracovní schůzce se rozhodovalo o těchto prioritách: oprava střechy základní školy, 

vodovod v Brtníkách a zřízení či obnovení vrtů pro veřejnost, akutní řešení bytového hospodářství a stavu 

současného ObÚ, oprava dvou místních komunikací, vybudování sběrného dvora. Tento plán by se měl schvalovat na 

4. VZZO v průběhu února. 

Kulturní program v obci: 

9. 3. – Masopustní průvod a Mezinárodní den žen 

30. 4. – Pálení čarodějnic 

15. 6. – Rodáci (Den úcty ke stáří) 

6. 7. – 70. let od vzniku tělovýchovné jednotky Jiskra Staré Křečany 

13. 7. – Starokřečanské slavnosti 

1. 12. – První neděle adventní 
obec Staré Křečany 
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Tříkrálová sbírka 2019

I když v letošním ročníku museli tři králové čelit dešti, 

neztratila sbírka svůj smysl. Oblastní charita Rumburk 

děkuje všem za srdečné přijetí a štědrost, jakou 

přispěli do tříkrálových kasiček. Poděkování patří i 

těm, kteří již netrpělivě tři krále vyhlíželi, s důvěrou je 

pohostili ve svých obydlích a navíc je odměnili i malou 

sladkostí.  

Občané Starých Křečan do letošní sbírky přispěli 

částkou 3.641,- korun. Jako každoročně bude i letošní 

sbírka podporovat činnost sociální služby v rumburské 

charitě, kterou využívají i občané Starých Křečan – je 

to Občanská poradna Rumburk. Děkujeme Vám všem, 

kteří jste přispěli a pomáháte tím s námi.  

Naše poděkování patří také dobrovolníkům, kteří se 

do koledování zapojili letos poprvé, nebo je pro ně 

koledování již každoroční tradicí a samozřejmě i 

pěveckému sdružení Varnsdorfské Náhodou, které již 

po sedmé pomáhalo svým zpěvem v kostele sv. 

Bartoloměje v Rumburku na tradičním tříkrálovém 

koncertě. 

Pomáhají nejenom příspěvky do kasiček, děti a 

vedoucí, které vídáte jako tři krále v ulicích města, ale 

i mnozí další, kteří zajišťují hladký průběh a realizaci 

sbírky samotné a bez nichž by se sbírka neobešla. Jsou 

to například ti, co pomáhají připravit teplé občerstvení 

pro tři krále, nebo ti, co šijí kostýmy pro koledníky a 

jiní. Pokud by měl někdo zájem se jakkoliv do dalšího 

ročníku Tříkrálové sbírky 2020 zapojit, může 

kontaktovat koordinátorku této sbírky, paní Pavlu 

Brodinovou v rumburské charitě. Každá pomoc je 

námi vítána. 

Věřte, že každou korunou, kterou do Tříkrálové sbírky 

přispějete, pomáháte. 

Oblastní Charita Rumburk 

Okénko do školky
Tak už tu máme rok 2019, jsme na jeho začátku a my 
bychom dodatečně chtěli touto cestou popřát všem 
rodičům, známým, přátelům naší školky a všem lidem 
dobré vůle hodně zdraví, štěstí, pohody a klidu 
v tomto roce.  
Hned první týden měly děti v naší školce napilno. 
Vzájemně si sdělovaly zážitky a dojmy z vánočních 
svátků a vyprávěly o dárcích, které našly pod 
stromečkem a některé je přinesly i ukázat. 
„My tři králové jdeme k vám, štěstí, zdraví vinšujeme 

vám,“ text této písně zněl v pátek dopoledne školkou, 

když si naše děti zahrály na tři krále a s vlastnoručně 

vyrobenými korunami se rozloučily s povánočním 

časem. 

Výukové téma pro lednové dny je zima, její sněhová 

nadílka a hlavně dětské radovánky v záplavě 

sněhových vloček. Letos, jak to vypadá, se paní Zima 

někde zapomněla, anebo si připravila malou zásobu 

sněhu, protože koulování, ani stavění sněhuláka 

počasí nepřeje.  

Na to navazuje správné oblékání, od kterého se odvíjí 

zdraví, nemoc, lidská postava, smysly, hlavní orgány a 

zdravá výživa.  

Dále se zaměříme na přezimování lesní zvěře a hlavně 

na výlet do lesa ke krmelci s dobrotami pro zvířátka a 

ptáčky, které krmíme v budce na školní zahradě. 

Základní poznatky o správném a nesprávném chování 

člověka k životnímu prostředí je jeden ze vzdělávacích 

cílů environmentální výchovy, začleněných v našem 

Školním výchovném programu. Děti jsou vedeny 

k pochopení vztahů mezi člověkem a přírodou a vlivu 

člověka na životní prostředí, což je pro děti žijící v naší 

vesnici obklopené přírodou důležité. 

Chystáme se na návštěvu kostela sv. Mikuláše 

v Mikulášovicích a Městské knihovny v Rumburku, kde 

máme vystavené betlémy, které vyráběly děti, rodiče 

a paní učitelky dohromady. 

Další důležitá akce, která nás v brzké době čeká, je 

Masopust, ale o tom až příště. 

Dana Bartůňková 

Ředitelka mateřské školy
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Dopis starosty na tíživou dopravní situaci v obci 

Vážený pane Komínku a Fraňku, 

obracím se na Vás s podnětem k řešení ve věci tíživé dopravní situace ve Starých Křečanech, hlavně části Brtníky. 

Samozřejmě chápu kalamitní stav, kdy je velký spad sněhu, ale část obce Brtníky je zcela dopravně odříznutá, 

autobusy nejsou mnohdy schopny touto lokalitou projet. Vzhledem k tomu, že jsou v zimních měsících zrušeny vlaky, 

je část obce Staré Křečany - Brtníky bez základní dopravní obslužnosti. Autobusy končí ve Starých Křečanech u 

obecního úřadu a dále nepokračují, řidiči odmítají do Brtníků zajíždět. Osoby bydlící v Brtníkách musí jít ve vánici 3 - 4 

km pěšky, kdy jim hrozí v těchto extrémních podmínkách zdravotní újma - umrznutí - prochladnutí.  

Spoje autobusů v minulosti několikrát nejely, nebo jely s několikahodinovým zpožděním. Je zde nebezpečí, že 

neprojedou vozy IZS (sanita) a není zajištěna ani dostupnost zdravotní péče. Zvláště pak za stavu nemocnice v 

Rumburku. V současné době nelze asi situaci operativně vyřešit. Věci řeším tak, že osoby dopravujeme vlastními 

prostředky, pokud projedeme. Pouze bych chtěl dát touto cestou podnět k vyhodnocení a přehodnocení situace ve 

věci uzavření provozu na železniční trati, Rumburk, Staré Křečany, Panský, Brtníky, kdy je tato trať zcela v zimních 

měsících mimo provoz. Slouží pouze jenom pro turistiku v jarních, letních a části podzimních měsíců. 

To však neřeší dopravní potřeby občanů části Rumburku, Starých Křečan a Brtníků. Bylo by vhodné tuto situaci řešit a 

přehodnotit uzavření této trati v zimních měsících. Obec jako taková již několikrát poukazovala na tuto skutečnost, 

ale díky této situaci se prokazuje oprávněnost těchto připomínek. Jistě to nelze vyřešit ihned, ale obec je schopna 

jednat o provozu na této trati. Tento podnět postupuji i zástupcům OPS České Švýcarsko, panu Jeřábkovi z Vašeho 

odboru a zástupcům města Krásná Lípa a na vědomí zastupitelům obce Staré Křečany. Chtěl jsem Vás laskavě 

požádat o reakci, jak bude s tímto podnětem naloženo a jsem ochoten kdykoli přijet na jednání.  
František Moravec 

starosta obce 

Předvánoční čas ve škole 
Jako každoročně se v naší školičce line sváteční atmosféra již od prvního adventu, kdy se chodby i třídy vánočně 

vyzdobí. Už 30. 11. nás navštívil p. Los se svým loutkovým představením "O zrození Ježíška". Děti byly uneseny nejen 

poutavým podáním herce, ale i krásnými loutkami. 5. 12. k nám zavítali stejně jako loni čerti s andělem a Mikulášem 

a obdarovali všechny žáčky sáčky s pamlsky. 14. 12. jsme se rozjeli do Rumburka do ambitů Lorety, kde jsme si 

prohlédli výstavu betlémů, včetně našeho vyrobeného, který jsme předem dopravili. Průvodkyně nám ukázala i 

tradiční betlém v kostele sv. Vavřince a seznámila nás tak i s jeho historií. Další netradiční betlémy jsme si prohlédli i 

v muzeu, kam jsme se poté přemístili. Tam jsme si vyrobili i vánoční kapříky. Adventní ladění probíhalo i ve školní 

družině, kde si děti připravovaly nepečené cukroví a vyráběly andělíčky z drátků. 

20. prosinec byl ve znamení projektového dne. Děti nejdříve zhlédly vánoční prezentaci na ICT tabuli a připomněly si 

tak vánoční zvyky a tradice. Poté v jednotlivých třídách vyráběly přáníčka, svícínky, andělíčky a další vánoční aranžmá 

nejen pro odpolední jarmark. Pro rodiče si jejich ratolesti připravily podvečerní vánoční vystoupení s pásmem koled. 

Besídka proběhla v nově otevřené a zrekonstruované tělocvičně, kde měli rodiče možnost zhlédnout prezentaci o 

tom, jak se tělocvična budovala a měnila. Na závěr bylo připraveno i v nově zrekonstruované školní jídelně posezení 

u kávy s ochutnávkou rozličného cukroví. 21. 12. na konec adventu proběhly i malé vánoční besídky jako tradičně v 

jednotlivých třídách, kdy si děti zazpívaly koledy a navzájem si rozdaly dárečky pod nastrojenými stromečky. Čekalo 

je pak 14 -denní lenošení doma a relax u vánočních TV programů. 

Mgr. Mirka Macková 

ředitelka školy 
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Sportovní kroužky pro děti 

Schrödingerův Institut ve spolupráci se ZŠ Staré Křečany nabízí dětem sportovní a cyklistický kroužek, který probíhá 

pravidelně každou středu. Kroužků se účastní většina žáků ZŠ, což nám dělá velkou radost. Celý podzim jste nás mohli 

potkávat na kolech, kdy jsme se snažili učit základům jízdy ve skupině a zlepšovali jsme své cyklistické dovednosti. 

Nyní jsme již v nové tělocvičně na ZŠ, kde se věnujeme sportovním a dovednostním hrám.  

Tímto bychom chtěli poděkovat ZŠ Staré Křečany a paní ředitelce Mackové za skvělou spolupráci a možnost využívání 

školních prostor. 

Bc. Gabriela Doušová 

ředitelka institutu 

   

Krásný betlém v Panském
Mnoho z vás si určitě všimlo krásného dřevěného 

betlému v části obce Panský. V minulých dílech jsme 

psali článek o tvůrcích betlémů a jesliček, kteří měli 

vlastní spolek a jejich výtvory byly známé v širokém 

okolí. Jsme nadšeni, že tato tvůrčí činnost nadále 

pokračuje a to i díky betlému pana Františka 

Zahradníka. 

Zeptali jsme se tedy, co ho k tomu vedlo. „Jenom pár 

slov k tomu betlému. Na konci října minulého roku 

jsem začal s první figurou, byla to jenom taková má 

představa a pokus, ale co člověk nezkusí, tak to nemá 

ani cenu o něčem takovém přemýšlet. Materiál jsem 

použil olšové dřevo, všechny postavy jsem si nejprve 

nakreslil, abych měl to správné vodítko jak a kde 

vlastně začít. Hlavně mne tlačil termín, a to první 

adventní neděle. Postavy jsem do konce listopadu měl 

komplet hotové, ale nastal problém, kam a jaké 

aranžmá důstojné k tomuto vánočnímu času někde 

postavit a podělit se o to i s okolním světem. Nakonec 

jsem celý betlém umístil u nás na pozemku poblíž 

hlavní silnice. Já sám mám také radost, že se to lidem 

líbí a to člověka potěší,“ napsal pan Zahradník. 

Betlém pana Zahradníka by mohl být impulsem pro 

další šikovné řemeslníky a kutily v obci, kteří by mohli 

navázat na slavnou historii jejich předků „jesličkářů.“ 

obec Staré Křečany 
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Návštěva obecního úřadu
Vážení spoluobčané, 

byl jsem v pondělí dne 14.01.2019 platit popelnici, což 
samozřejmě není nic zvláštního. Jelikož jsou Češi 
obecně známi tím, že mnoho věcí nechávají na 
poslední chvíli, tak jsme tam čekali asi čtyři a to mělo 
za důsledek vše o čem budu psát dále, protože při 
minulých návštěvách úřadu jsem jen vešel, vyřídil 
potřebné a zase odešel. 
Nyní jsem měl vícero času a tak jsem se rozhlížel, 
navštívil chodby nepoužívaného patra, kde bylo slyšel, 
jak hučí vítr patrně z důvodu nezavřeného okna nebo 
netěsností ve střeše. Po vyřízení platby popelnic jsem 
se tedy šel podívat z ulice, jaká je situace s okny - 
kupodivu všechna okna do ulice (návsi) byla zavřena. 
Jak se tak rozhlížím po budově, tak nastal bod zlomu, 
který zapříčinil, že píši tento článek. 
V přízemí, kde jsou kanceláře úřadu je stav oken 
takový, že by se za ně styděl každý majitel domu. 
Stačilo by dřevěná okna očistit a nově natřít, fasádu, 
alespoň po římsu přízemí, drobně vyspravit a opatřit 
novým nátěrem a hned by vzhled budovy působil na 
příchozí přívětivěji. A v tom mi došlo, že uvnitř by 
rovněž malými udržovacími pracemi, jako je 
vymalování chodeb, umístění (nebo používání) 
osvětlení, výměna pofiderního lina na chodbách, 
pověšení pár obrázků (třeba fotografii z obce), došlo k 
zútulnění těchto prostor a člověk by si nepřipadal jak v 
prostoře ze začátku osmdesátých let. 
Po této prohlídce jsem si vzpomněl., že se chci rovněž 
podívat na objekt vedle zázemí fotbalového oddílu 
(šatny, sociálky apod.), který byl údajně postaven jako 
tělocvična, pak prý v něm byl svého času kuželník a 
nyní - skladiště. Krásná zděná a částečně hrázděná 
stavba je evidentně dlouhodobě neudržována (má 
severní štít zabezpečený dřevěnými vzpěrami kvůli 
zborcení) a jelikož nemá v katastru číslo popisné ani  
evidenční a je pouze zmíněna jako objekt občanské 
vybavenosti, tak se asi čeká až spadne. Dle katastru 
pozemek, na němž stoji a též okolní, patří obci. 
Myslím si, že mít takovýto objekt ve svém vlastnictví 
jakákoliv sousední obec, tak ho opraví, umístí třeba 

malé muzeum s občerstvením a má takový turistický 
tahák, že si ho bude vážit a bude jí záviděn. 
Při návratu domů jsem si na webu obce znovu otevřel 
stále platný Strategický plán rozvoje obce Staré 
Křečany, kde v období 2014+ se mluví pouze o 
investicích do nových či nově koupených objektů, do 
oprav a rekonstrukcí stávajících, ale nikde jsem tam 
nenašel zmínku o tom, že by jakýkoliv objekt svým 
stavem nevyhovoval a tudíž se musí odstranit. Mě 
osobně připadá, že vedení obce činí v celé obci úplně 
opačné kroky ve vztahu k vlastněným objektům, nežli 
je v tomto plánu uvedeno. A argument, že se 
připravuje přestavba stávajícího objektu využívaného 
v současnosti jako kanceláře úřadu neobstojí k mnou 
výše uvedeným udržovacím pracem. 
Vážení spoluobčané, chci Vás tímto pozvat na příští 
veřejné zasedání zastupitelstva obce, kde se pokusím 
promítnou fotografie úřadů z okolních obcí, které 
hodlám navštívit. 
Na závěr, když už jste byli ochotni dočíst až sem, tak 
ještě přikládám příhodu, která se odehrála v době, kdy 
jsem čekal na platbu. Do budovy vešel v reflexním 
pracovním oděvu patrně zaměstnanec obce (budiž mu 
čest, že pozdravil čekající), vyzvedl si klíče v podatelně, 
„zavolal“ ven na kolegu, ať jde a vyváželi ze skladu v 
přízemí nové popelnice (pominu-li, že mi není jasné 
proč musí být sklad v budově úřadu a když už, tak proč 
tuto činnost nedělají mimo úřední hodiny). Prázné 
popelnice rachtaly přes těch pár schodů ve vstupní 
chodbě, přestože jejich váha je mizivá - toto jsem 
slyšel až do patra, kam jsem zrovna vyšel. Ale to 
hlavní, proč celou příhodu zmiňuji, bylo to, že po mém 
příchodu do přízemí vidím otevřené lítačky i 
vstupní dveře, které si při vyvážení popelnic 
zabezpečili. Měli velké štěstí, že jsem zrovna nebyl 
dole při jejich odchodu, protože toto bych si s nimi 
vyříkal - takže takto se chovají buďto někteří 
zaměstnanci úřadu nebo zaměstnanci firmy pracující 
pro úřad. 

S pozdravem na viděnou se loučí ing. M. Fadrhons  
(článek redakčně neupraven) 

Nehoda na návsi
Dne 18. 1. 2019 v 8:45 řidič motorového vozidla VW Golf způsobil při 

průjezdu levotočivou zatáčkou u domu čp. 40 dopravní nehodu. Při této 

osobě nevznikla třetí osobě žádná škoda na majetku a nedošlo ani ke 

zranění řidiče vozidla či jiné osoby.  

Vzhledem k těmto skutečnostem, nebyla na místo dopravním nehody 

přivolána Policie ČR. Osobní vozidlo si řidič na své náklady odstranil a tímto 

se celá věc vyřešila. 
Asistenti prevence kriminality 
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Návštěva kulturního domu ve Starých Křečanech 
Dne 4.1.2019 jsme se skupinou nespokojených občanů, kteří odmítají bourání kulturního domu sešli na prohlídce 

dotčené místní pamětihodnosti. Za přítomnosti starosty obce p.Moravce, starosty obce do r.2010 p.Mänzela, části 

zastupitelů obce, dotačního managera MAS Varnsdorf, odborníků ve stavebnictví a cca 20 občanů nám bylo otevření 

kulturního domu umožněno. 

Starosta obce p .Moravec se zastupiteli již od roku  2016  prosazuje zbourání kulturního domu a usiluje o výstavbu 

multifunkčního areálu za cca  130.000.000,-Kč    .Připomínám, že obec Staré Křečany  spolu s přilehlými obcemi 

Brtníky, Panský ,Kopec, Nové Křečany a Valdek čítá zhruba cca 1200 trvale hlášených obyvatel. 

Dle mého názoru je zbytečné a neúměrně drahé stavět nový projekt, pokud se dá zachránit stávající objekt, aby mohl 

znovu sloužit občanům/ani větší města s vyšším počtem obyvatel takový nákladný projekt nemají/. 

Ale nyní k prohlídce kulturního domu. Po vstupu do předsálí se šatnou vidíme zbytky toho, co kdysi/naposledy v r. 

2015/utvářelo prostředí kulturního domu. Pár stolů, pár židlí, věšáky a ostatní věci, které zbyly po zrušení dětské 

ordinace a ordinace pro dospělé. 

Největší překvapení čekalo na sále. Očekávali bychom, že zde bude něco, co by alespoň částečně připomínalo, že se 

zde setkávali lidé při různých společenských akcích. Nic. Bohužel chybí zde i topení, které by alespoň umožnilo 

vytápění objektu a omezovalo vlhkost. Ze zdí trčí pouze držáky radiátorů, které zmizely neznámo kam. 

Vlhkost v této místnosti je poměrně velká, je cítit již při vstupu. Není se však čemu divit, když záhy zjistíte, že ve 

střeše je neopravená díra, takže vodou je budova zásobena poměrně slušně a pravidelně. Navíc se budova nevětrá a 

nechává se působit zub času. Prostor pod podiem je k našemu překvapení celkem suchý. 

Ochozy nad sálem /mimochodem v blízkém okolí jsou pouze ve VDF a jinak nikde/ jsou unikátní. Zde jsou vidět 

opravy a výměny nosních pilířů, které byly prováděny při poslední rekonstrukci v r.2009 bývalým starostou p. 

Mänzelem. 

V pravé části pod ochozy je vidět poškození, snad působením dřevomorky, ovšem, není to v takové míře, aby musela 

být budova srovnána se zemí. Pravda je , že zub času a nulová  údržba posledních let zanechala  na této jedinečné 

budově škody, které sice vypadají hrozivě ale dle mínění odborníků ve stavebnictví jsou opravitelné. Netvrdím, že by 

rekonstrukce byla za milion korun, ale pokud obec počítá na zbourání s částkou 2,5 mil. Kč, k tomu připočítáme 

částku 7,7 mil. Kč která je plánovaná na dostavbu ubourané části objektu a pak připočteme případnou dotaci 10 mil., 

kterou nyní Ministerstvo pro místní rozvoj ČR nabízí letos přímo na opravy kulturních domů, vyjde tato rekonstrukce  

výhodně a hlavně vyjde levněji než plánovaný záměr pana starosty obce. 

Věřím tomu, že pokud by se vyhlásila veřejná sbírka na obnovu kulturního domu, rádi přispějí i obyvatelé okolních 

měst a zejména mladí lidé, kteří mají v dnešní době problém sehnat prostory na konání různých společenských akcí 

např. maturitní a společenské plesy, zábavy setkávání občanů s přáteli, kurzy, burzy, různé předvánoční akce apod.  A 

konečně by se zde v prostorách předsálí mohla konečně zřídit nám tolik chybějící restaurace. 

Proto se budu s přáteli snažit zachovat tuto jedinečnou budovu, která si jistě naši úctu a znovuzavedení do života 

zaslouží. 

Ve Starých Křečanech dne 14.1.2019 
Kašková Alexandra 

Staré Křečany 

(článek redakčně neupraven) 

Reakce na článek paní Kaškové 
Vážená paní Kašková, 

dovolím si jen v krátkosti reagovat na Váš podnět, který jste podala dne 14. 1. 2019. Po komunálních volbách se 

rozpoutala velká debata ohledně kulturního domu. Obec jako taková začala konat kroky k neuspokojivému 

technickému stavu budovy již v roce 2015. 

V roce 2016 došlo k několika jednáním včetně veřejnosti, odborníků a dalších dotčených osob. Zde proběhla jednání 

s veřejností a na základě zjištěných skutečností byl stanoven postup, jak bude s kulturním domem naloženo. Veškerá 

jednání, která proběhla, vedla ke skutečnosti, že objekt byl uzavřen a následně zastupitelstvo rozhodlo svým 

usnesením o dalším osudu této stavby. Každý z nás, který  žije od narození v Křečanech, má k tomuto domu osobní  

vazbu, i já patřím mezi ně. Ovšem technický stav, který byl podložen několika posudky, byl ten, že zastupitelstvo 

rozhodlo již shora zmíněným usnesením. 
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V tomto okamžiku však musím bránit zastupitele i sám sebe proti útokům, že obec nekonala. Jsou písemně doloženy 

veškeré skutečnosti, jak obec postupovala a plnila stanovené úkoly. Proto se ostře ohrazuji proti útokům, které jsou 

vedeny jak vůči zastupitelům, tak i k mé osobě. Polopravdy a zmanipulovaná tvrzení vedou k tomu, že se celá 

záležitost zkresluje. Veřejnost měla prostor se k problematice vyjádřit. Obec na základě požadavků občanů 

přistoupila i k tomu, že se opět tato věc otevřela, ale obec se musí ubírat dál ve svém rozvoji. Na základě studie, která 

byla na základě usnesení zpracována, je ve strategii obce i výstavba multifunkčního areálu. Částka 130. mil. Kč je 

pouze hrubým odhadem. Je to však částka, která má zahrnout všechny projekty. Na výstavbu multifunkční haly je 

orientační rozpočet zhruba třetinový, tedy kolem 50 mil. Kč. Je nutno však podotknout, že v tomto je zahrnuta i 

investice do sportovního, kulturního a i volnočasového využití objektu včetně restauračního (občerstvovacího) 

zařízení. Jedná se však o studii, která by byla upravena dle potřeb a zadání obce.  

Obec dále pozastavila plnění usnesení a zadala opět provést mykologický průzkum. Ten se v současné době 

zpracovává a s jeho výstupem bude veřejnost obeznámena. Vaše hodnocení technického stavu beru na vědomí jako 

Váš subjektivní názor, se kterým se však neztotožňuji. Jedná se však o krok 4 roky zpět. Věcí se jistě bude zabývat i 

zastupitelstvo obce. Vzhledem k tomu jak jsou nastaveny priority obce, budou v tomto volebním období probíhat 

investiční akce v jiné oblasti, a to na budovách ZŠ a MŠ, dále bychom chtěli opravit budovu současného úřadu a fary. 

Nemůžeme však zůstat stát s přípravou projektů a vyhodnocovat dotační tituly. To by byl krok zpět. Netvrdím, že je 

kulturní dům odsouzen k totální likvidaci, ale rýsují se tady možnosti spolků na záchranu, které mají také neomezené 

možnosti a mohou čerpat dotační peníze. Obec však má úkol všestranného rozvoje. Pouze si zrekapitulujte, jak 

vypadala obec před osmi lety a jak vypadá teď. 

Samozřejmě všude najdeme nedostatky, ale snažíme se jít nastolenou cestou, kterou však vždy limitují peníze. 
František Moravec 

starosta obce Staré Křečany 

 

Reakce na článek pana ing. Fadrhonse
Vážený pan inženýre, vážení občané, 
obec Staré Křečany byla písemně kontaktována panem ing. Fadrhonsem ve věci špatného technického stavu budovy 
Obecního úřadu ve Starých Křečanech a dalších budov v majetku obce. 
Pan inženýr má pravdu v tom, že stav budov, které jsou v majetku obce, není jistě uspokojivý. Pokud se jedná o 
provozní budovy, obecní úřad, objekt za kabinami TJ a další budovy jistě vyžadují naši pozornost, jelikož jejich 
technický stav není dobrý. Obec jako taková má připraveny, nebo v některých případech připravuje projekty pro 
realizaci stavby. 
Samozřejmě sledujeme situaci v oblasti dotačních titulů. Pokud by obec vycházela z vlastního rozpočtu, k větším 
opravám by na těchto budovách nedošlo. Dotace se však získávají dost složitě, a tak jsme již v minulosti v několika 
případech neuspěli. To však neznamená, že tato oblast stagnuje. Obec má v rozpracování několik projektů jak po linii 
stavební, tak i po linii dotační. Jsme však v první řadě omezeni opět financemi. Netvrdím, že obec nemá peníze. Obec  
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peníze má, ale má je připraveny na podíly k dotačním výzvám, abychom tyto peníze několikanásobně zhodnotili. Je 
to též o prioritách, obec se v posledních letech zaměřila zvláště na rekonstrukci budovy ZŠ, kam v posledních letech 
bylo investováno více jak 20 mil. Kč a nejsme u konce. Je nutná oprava střechy. Vím, že by se mělo začít opravovat od 
střechy, ale dotace nás do opravy střechy nepustily. Čeká nás oprava Mateřské školy ve Starých Křečanech. Z těchto 
důvodů možná stagnují opravy obecního úřadu, řeší se pouze provozní a naléhavé opravy, jelikož i na tento objekt je 
zpracován projekt, ale bohužel zatím bez dotačního úspěchu. Asi by bylo nehospodárné provádět nákladné 
rekonstrukce budovy a následně za půl roku v případě dotačního úspěchu tyto investice do oprav zmařit, jelikož si 
budova úřadu vyžaduje kompletní rekonstrukci.  
Co se týče budovy za kabinami TJ, tak zde je přesný příklad toho proč zde provést výstavbu multifunkčního zařízení, 
kde je počítáno i s výstavbou tohoto objektu, ale jinak situovaného. Měla by zde stát věrná kopie této budovy, jelikož 
tato staticky je již řadu let v havarijním stavu. Budova byla z části nouzově opravena, kdy byla podpořena statika a 
opravena střecha. Není pravdou, že bychom čekali, až spadne, ale ve studii víceúčelového zařízení je s ní počítáno. 
Otázkou je, zda rekonstruovat při tak poškozené statice, nebo vystavit věrnou kopii. Zde je odůvodněno i zpracování 
studie víceúčelového areálu. 
U správy bytového fondu si musíme uvědomit, že žijeme v oblasti, kde je sociálně vyloučené prostředí, kde příjmy 
našich občanů jsou nízké. Vzhledem k těmto skutečnostem je i nájem v bytech obce malý a v žádném případě 
nepokryje náklady na údržbu budov. Proto pracujeme na projektech v rámci rekonstrukcí bytových domů a tyto  
postupně opravovat. Ale opět jsme u otázky finančních prostředků. Pokud nebudou dotace, z vlastního rozpočtu 
nejsme schopní opravy systematicky realizovat. 
K manipulaci s popelnicemi mohu sdělit, že máme na obci příruční sklad, kde občanům obratem vyměňujeme 
nádoby (pokud to okolnosti dovolí). Jsme v etapě, kdy dochází k celkové výměně nádob, a tak je máme ve více 
budovách. Manipulace s těmito nádobami je hlučná. Dle dostupných informací nedošlo během manipulace 
k poškození nádob. K poškození popelnic dochází při vývozu zvláště pak v zimních měsících, kdy je plast promrzlý a 
tím je křehký. 
Závěrem bych chtěl sdělit, že celá činnost obce je závislá od priority, ty máme definovány, jistě bychom se měli 
zabývat bytovým fondem, školou, školkou. Pokud nezajistí obec adekvátní bydlení, není možné, abychom se rozvíjeli 
v dalších oblastech.  
Dle mého názoru je obec otevřena diskusi, ale měla by být věcná a konstruktivní.  

František Moravec 

starosta obce Staré Křečany 

Reakce pana Zahradníka
Musím reagovat na článek paní Gákové 

v Starokřečanském zpravodaji z prosince minulého 

roku. Nechci, abych byl neustále napadán na veřejném 

zasedání obce jak zastupiteli, tak občany obce. Každý 

máme právo vyjádřit svůj názor, i když to nemusí být 

zrovna názor nejlepší. Paní Gáková si zřejmě přečetla 

článek v Rumburských novinách, kde se snažím 

vysvětlit, co mne vedlo k napsání tohoto článku. Paní 

Gáková, já sám bych potřeboval vysvětlení, cituji 

z vašeho článku: „Všichni jsme věděli, jak volby 

dopadly a protože mám důvěru v zastupitele, které 

jsme si zvolili, schůze neřešíme.“ V tom je ale ten 

zakopaný pes, když jak uvádíte, schůze neřešíte, tak 

proč a z jakého důvodu na jednání veřejného 

zastupitelstva chodíte? Asi chcete svou účastí 

demonstrovat svou podporu některým zastupitelům 

obce, ale máme zde již stranu opoziční, a to pro vás 

znamená, že se musíte rozhodnout, jakou cestou se 

budete na schůzích ubírat dál. Mně je to samozřejmě 

jasné, při minulém VZ obce jste jako jediná v diskuzi 

na prosbu paní zastupitelky Hlinkové na záchranu 

kulturního domu reagovala, cituji vaše slova: „Na co 

vám tady kulturní dům bude a kdo vám bude chodit 

do nové hospody?“ Tím jste, paní Gáková, všem 

přísedícím občanům obce Staré Křečany dala najevo, 

že nemáte vůbec žádný zájem, aby se v obci něco 

dělo. Vy sama, když se budete chtít příště prezentovat 

dopisem v Křečanském zpravodaji, si vše nejprve dejte 

dohromady. Jinak ten váš článek nemá hlavu, k patě 

problému mezi mnou a panem zastupitelem 

Chroustovským jste se ani nedostala. Důvod, který zde 

uvádíte, je nesmysl a vy sama víte, proč jsem ten 

článek napsal. Já sám si myslím, že je vše 

zmanipulované a že obec nepotřebuje takové občany 

jako jsem já, který se nebojí vyjádřit svůj názor. 

Paní Gákové a všem občanům obce Staré Křečany 

přeji pevné zdraví v novém roce 2019. 

František Zahradník
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HC Draci Staré Křečany 

Zdravím obec Staré Křečany, 

minulý týden se někteří z nás zúčastnili zastupitelstva, abychom požádali o dotaci na provoz našeho hokejového 

klubu HC Draci Staré Křečany. Přišli jsme trošku nepřipraveni a překvapilo nás, co paní Maxinová po nás bude chtít. 

Nicméně hlasování pro nás dopadlo dobře a já bych vám tímto emailem chtěl moc poděkovat za dotaci a více než 

desetiletou spolupráci. 

Je trochu pravda, že jsme v minulých letech brali podporu ze strany obce trochu automaticky a moc jsme veřejnost 

neinformovali o našich aktivitách. Budeme se snažit to zlepšit a dávat všem přes zpravodaj zpětnou vazbu. Program 

HC Draků Staré Křečany přes svátky je opravdu nabitý. 

V sobotu 22. 12. 2018 jsme úspěšně odehráli mezinárodní zápas s kolegy z německých Drážďan, který jsme vyhráli 8 - 

7. Zatím to vypadá na delší spolupráci, jelikož soupeři z Drážďan byli spokojení. Dále 27. 12. 2018 ve čtvrtek jsme 

pořádali veřejné bruslení pro děti a dospělé ze Starých Křečan. Pro děti byly připraveny sladkosti a pro dospělé 

svařák. Chceme poděkovat panu Pavlovi Jančovi za přípravu a koordinování soutěží pro děti. 

A na konec 28. 12. 2018 v pátek se HC Draci Staré Křečany zúčastnili vánočního turnaje, kde bylo pět týmů. Sešli jsme 

se v hojném počtu a důstojně reprezentovali Staré Křečany. Po jedné výhře a třech remízách jsme skončili těsně třetí. 

Ještě jednou vám děkuji za spolupráci a doufám, že to tak bude ještě po dlouhá léta. 
HC Draci Staré Křečany 

Marek Vágner 

    
 

TJ Jiskra Staré Křečany
Naši fotbalisti jsou v polovině 

zimní přestávky. Jak si vůbec 

vedli v podzimní části sezóny? 

Jiskře patří celkem šesté místo 

s 11 body. Z deseti zápasů jsme 

se 4x radovali z vítězství a 

smutnili ze šesti proher. 

Problémem našeho klubu je 

střílet góly. S deseti jsme na 

předposledním místě v počtu 

vstřelených gólů. Horší je pouze 

klub z Bynovce s devíti góly. 

Naopak tabulku vede Chřibská 

s 36 góly. Doufejme, že v jarní 

části se náš klub rozstřílí a 

posune se vpřed v tabulce. První 

pokus bude právě proti klubu 

z Chřibské a navíc na jejich hřišti 

31. 3. 2019 od 15:00.  

 

Novoroční fotbal 

Tak, jak již tradice velí, tak jsme se i letos sešli k „Novoročnímu fotbálku“, 

který se vzhledem k nepřízni počasí neuskutečnil na hlavním fotbalovém 

hřišti, ale na nově zrekonstruovaném hřišti u základní školy. I přes deštivé a 

chladné počasí byla účast současných i bývalých hráčů vysoká, zápas si tak 

užili nejen hráči, ale i diváci, a tak věříme, že tato dlouholetá tradice bude i 

nadále naplňovat první den nového roku. 
TJ Jiskra Staré Křečany 
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Informace

Poděkování 
Chtěla bych tímto poděkovat obecnímu úřadu a 

zvláště paní Peškové za ochotu. Kdykoliv se na ni s 

něčím obrátím, tak mi vyjde vstříc. 

B. Neklová 

Své životní jubileum oslavili 

V prosinci: 
Paní Mgr. Eva Střížková ze Starých Křečan oslavila 83 
let. 
V lednu: 
Paní Krista Nitscheová ze Starých Křečan oslavila 82 
let. 
Pan Jaroslav Pleskot z Brtníků oslavil 70 let. 
 

Oslavencům chceme za celý Obecní úřad Staré 

Křečany popřát hodně zdraví, lásky a elánu do dalších 

let. 

 

Jóga pro zdraví 
Cvičení určené pro ženy i muže bez rozdílu věku, 

sportovcům, nesportovcům, mladým i seniorům. Ženy 

v období těhotenství vítané. 

Každý čtvrtek od 17:30 - 18:30 v Základní škole Staré 

Křečany. 

obec Staré Křečany 

Těžba dřeva 
Varování pro všechny občany. Od začátku roku 

probíhá kalamitní kůrovcová těžba v osadě Kopec. 

Prosíme o zvýšenou opatrnost na místní komunikaci a 

okolí těžby. 

lesní hospodář obce 

Lužická nemocnice 
Lužická nemocnice a poliklinika oznamuje, 

že odběrová ambulance na Poliklinice opět obnovena i 

v pátky. 

Provozní doba: 

Pondělí až pátek od 6:30 hod. do 8:30 hod. 

Úterý + DIA odběry 

Přednáška 
Známý český cestoval Jiří Kolbaba zve na svou 

přednášku s názvem „Jiří Kolbaba: fotograf na cestách 

– splněný sen“, která proběhne 28. 2. 2019 od 18:00 

v Národním domě v Dolní Poustevně.  

Vstupné 190 Kč. 

Letní taneční tábor 
Přihlaste své děti na letní taneční tábor! Ten proběhne 

od 6. 7. do 13. 7. 2019 v Jiřetíně pod Jedlovou. Tábor 

je určen pro děti od 6 do 16 let, pro pokročilé, ale i 

úplné začátečníky. Náplní tábora bude výuka 

latinskoamerických tanců s možností výběrů lekcí 

každý den, fyzická a mentální příprava. 

Vzhledem k limitovanému počtu volných míst není 

času nazbyt! Vedeno zkušenými lektory Artimo. 

Pokoje pro 2, 4 a 10 lidí. 

obec Staré Křečany 

 

 

 


